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ADVIEZEN REGIODAG HOLLAND RIJNLAND 23 

NOVEMBER 2022 

 
ADVIEZEN COMMISSIE DUURZAAMHEID, ENERGIE & GROEN 23 
NOVEMEBER 2022 
 

Agendapuntnr. 02 
Mededelingen/Ingekomen stukken 
Groen 

Contactpersoon: Jacoline Hoogenboom 

Essentie voorstel Op het moment van verzending van de agenda en de daartoe 
behorende stukken zijn er geen mededelingen bekend met 
betrekking tot het onderdeel Groen. Mochten er mededelingen 
zijn, dan kunt u deze aanmelden bij het Ambtelijk Secretariaat. 

Belang 
gemeente/HLT/Bollenstreek 

 

Zijn er financiële gevolgen 
voor de gemeenten? 

Zo ja welke? 
(Stem af met de financiële 
domeinadviseur) 

 

Opmerkingen Geen opmerkingen  

Advies Er zijn nog geen mededelingen 
 

 

Agendapuntnr. 03 
Cofinancieringsaanvraag 
Impulsregeling Klimaatadaptatie 
werkregio Holland Rijnland 

Contactpersoon: Jacoline Hoogenboom  

Essentie voorstel Bijgaand vindt u de Cofinancieringsaanvraag Impulsregeling 
Klimaatadaptatie voor de werkregio Holland Rijnland. In bijgaand 
voorstel vindt u de inzet om met partijen tot en met 2027 tot 
klimaatadaptieve maatregelen voor de DPRAwerkregio Holland 

Rijnland te komen (DPRA staat voor het nationale 

Deltaprogramma Ruimtelijke Adaptatie). 

Beslispunten: 

1. In te stemmen met de aanvraag 2022 voor cofinanciering uit 
de Impulsregeling Klimaatadaptatie voor een bedrag van  
€ 829.646,33 (inclusief BTW) volgens voorliggende voorstel. 
2. Hiertoe de hoofdaanvraag voor cofinanciering (mede) te 
ondertekenen. 

Belang 
gemeente/HLT/Bollenstreek 

De inzet is om met partijen tot en met 2027 tot klimaatadaptieve 
maatregelen voor de DPRAwerkregio Holland Rijnland te komen. 

Zijn er financiële gevolgen 
voor de gemeenten? 

Zo ja welke? 
(Stem af met de financiële 
domeinadviseur) 

Buiten begroting de gemeente zijn zelf financieel 
verantwoordelijk 

Opmerkingen Dit is de tweede trance van de impulsregeling waarbij dezelfde 

afspraken worden gehanteerd als die in 2021. De gemeentes 
Hillegom en Lisse zitten in deze trance en hebben de projecten 
Park Rozedaal en herinrichting Sportlaan en herinrichting 
parkeerterrein Sportcomlex Ter Specke hiervoor aangedragen. 
Volgend jaar is de laatste trance en nog genoeg subsidie ruimte 
voor de andere gemeente.  

Advies Instemmen met punt 1 en 2.  
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Agendapuntnr. 04 

Aanvraag Groene projecten Duin- en 
Bollenstreek 

Contactpersoon: Jacoline Hoogenboom 

Essentie voorstel Bijgaand vindt u de aanvraag voor Groene projecten voor de 
Duin- en Bollenstreek. Het cluster Duin- en Bollenstreek heeft 
een aanvraag gedaan voor wijzigingen in de 
Uitvoeringsovereenkomst 2018-2022 en het toevoegen van een 
aantal projecten aan de overeenkomst 2020-2024. De aanvragen 
voldoen aan voorwaarden van het Regionaal Groenprogramma 

Holland Rijnland. 

Beslispunten: 

1. Kennis te nemen van het verzoek van het cluster Duin- en 
Bollenstreek voor het verlengen van de Uitvoeringsovereenkomst 

2018-2022. 
2. Het DB te adviseren in te stemmen met het verhogen van de 

RIF (Regionaal Investeringsfonds) bijdrage voor het project 
Fietspad Dorpsweide Katwijk van € 100.000 naar € 249.000. 
3. Het DB te adviseren de RIF bijdrage voor het project 
actualisatie netwerken te verhogen van € 12.000 naar € 30.000. 
4. Het DB te adviseren de bijdrage voor het project Historische 

Tuinen BAVO te verhogen van € 249.000 naar € 349.000. 
5. Het DB te adviseren de Uitvoeringsovereenkomst Duin en 
Bollenstreek 2018-2022 te verlengen tot en met 31 december 
2023. 
6. Het DB te adviseren in te stemmen met het toevoegen van 
drie projecten aan de Uitvoeringsovereenkomst 2020-2024., 
zijnde Nieuw Leeuwenhorst Lanen slotfase, Meergroen Teylingen 

en Biodiversiteit Teylingen college. 

Belang 
gemeente/HLT/Bollenstreek 

 

Zijn er financiële gevolgen 
voor de gemeenten? 

Zo ja welke? 
(Stem af met de financiële 
domeinadviseur) 

 

Opmerkingen Geen opmerkingen 

Advies In te stemmen met de punten 1 t/m 6 
 

 

Agendapuntnr. 05 

Mededelingen/Ingekomen stukken energie RES 

Contactpersoon: Marijke Waterreus 

Essentie voorstel Mededelingen: 
- Terugkoppeling RES congres op 2 november 
- Relevante landelijke ontwikkelingen 
Ingekomen stuk: 
- Brief minister Jetten over marktordening van publieke 

warmtenetten 
Toelichting Brief minister Jetten over marktordening van publieke 
warmtenetten Op 21 oktober heeft minister Jetten de kamer per 

brief geïnformeerd over zijn keuze voor infrastructuur van 
warmtenetten in publieke handen. Aan deze keuze is een lange 
discussie vooraf gegaan tussen overheden, private 

warmtebedrijven en de coöperatieve energiesector. Uiteindelijk 
zijn deze partijen niet tot overeenstemming gekomen en heeft de 
minister de knoop doorgehakt. De keuze voor infrastructuur in 
publiek handen wordt nu verder verwerkt in de wettekst waarna 
de formele procedure richting Raad van State en Kamers volgt. 
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Voor de RES Holland Rijnland betekent dit dat er na een lange 

periode van onduidelijkheid zicht komt op een duidelijke 
regelgeving waar we ons collectieve warmtesysteem op kunnen 
ontwerpen. In de samenwerking Warmte Leidse Regio werken 
Leiden, Zoeterwoude, Leiderdorp, Voorschoten, Oegstgeest en 

Katwijk samen aan de warmtetransitie. De afwegingen over 
vormgeving en governance van een bovenlokaal warmtesysteem 
zijn in volle gang en leiden naar verwachting tot een duidelijk 
plan begin 2023. Vanuit de RES denken we mee over de 
aansluiting van dit systeem op de overige delen van de RES-

regio. 

Belangrijke punten waar de komende tijd aan wordt verder 

gewerkt zijn ketenverantwoordelijkheid van het warmtebedrijf, 
financiering en omgang met vollooprisico’s. 

Belang 
gemeente/HLT/Bollenstreek 

Informatief 

Zijn er financiële gevolgen 
voor de gemeenten? 
Zo ja welke? 
(Stem af met de financiële 
domeinadviseur) 

N.v.t.  

Opmerkingen  

Advies Ter informatie 

 
 

Agendapuntnr. 06 

Procesplanning DOE, naar aanleiding 
van bestuurlijke bijeenkomst op 21 
oktober 

Contactpersoon: Marijke Waterreus 

Essentie voorstel Op basis van de opbrengst van de bestuurlijke bijeenkomst van 21 
oktober (PHO+) is een voorstel voor een bestuurlijke opdracht voor 

het vervolg van DOE uitgewerkt door de ambtelijk werkgroep. Dit 
voorstel zal worden toegelicht worden door Alex Hendriks 
(projectleider DOE tafel). 

Gevraagde behandeling 

1. Welke aandachtspunten vragen nog verwerking in een definitieve 

bestuurlijke opdracht voor het vervolg van de regionale 
samenwerking op het onderdeel Duurzame Opwek Elektriciteit (DOE) 
binnen de Regionale Energiestrategie (RES) Holland Rijnland? 

2. Instemmen dat de bestuurlijke opdracht voor het vervolg op 
onderdeel DOE de basis vormt voor de uitwerking van het hoofdstuk 
over DOE in het RES ondersteuningsprogramma 2023. 

Context en aanleiding voorstel 

De regionale energiestrategie Holland Rijnland (RES 1.0) is in juli 
2021 opgeleverd. Eén van de onderdelen daarvan is het 
gezamenlijke, regionale bod voor 2030 van grootschalige duurzame 
opwek van elektriciteit op land. Andere onderdelen van de regionale 

samenwerking zijn (onder andere) energiebesparing, warmte, 
duurzame mobiliteit en communicatie/participatie. In het bestuurlijk 
overleg PHO+ Energie van 21 oktober jl. is geconstateerd dat de 
huidige situatie rondom het onderdeel DOE door de meeste 
bestuurders ervaren wordt als problematisch en onwenselijk.  
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De regiopartijen hebben op dit moment een verschillende 
interpretatie en beeld hebben van de invulling van de regionale 

ambitie op DOE, de uitgangspunten (spelregels) en hun eigen, lokale 
opgave (zie Bijlage A voor een nadere toelichting). Uit de monitor 
blijkt bovendien dat doelrealisatie van duurzame opwek veel te traag 
gaat. Hoewel er in een beperkt aantal gemeenten wordt gewerkt aan 
het vertalen van zoekgebieden naar concrete projecten, is de 

voortgang over de gehele regio bezien zeer beperkt. Daarmee is de 
vraag of het eerste ijkpunt uit de RES 1.0 - ‘vergunningverlening 
uiterlijk op 1/1/2025’ - nog gehaald kan worden. Zie Bijlage B voor 
de stand van zaken. De huidige benadering is om uit te gaan van een 
regionale ambitie, vervolgens een gezamenlijk regionaal kader met 
spelregels te ontwikkelen en op basis daarvan zoekgebieden vast te 

laten stellen. Dit vormt dan het uitgangspunt voor lokaal beleid en 
plannen. Deze benadering wordt door een deel van de 
besluitvormende partijen als onwenselijk ervaren, aangezien er 
onvoldoende verbinding wordt gevoeld met de lokale realiteit. Hoewel 
de voortgang over de gehele regio bezien zeer beperkt is, wordt de 
meerwaarde van regionale samenwerking gevoeld, vanuit het besef 

dat 

 regiopartijen niet allemaal dezelfde mogelijkheden hebben, maar 
wel een gedeelde opgave; 

 overheden samen verantwoordelijk zijn voor de energievoorziening 
en de ruimtelijke kwaliteit en samenhang in de regio; 

 zij daarin van elkaar afhankelijk zijn; 
 samenwerking leidt tot betere oplossingen tegen minder 

maatschappelijke kosten. 

In lijn met het bestuurlijke gesprek hierover op 21 oktober 
jongstleden is het voorstel als volgt: de regiopartijen zetten de 

regionale samenwerking op het onderdeel DOE op een aangepaste 
wijze voort om invulling te geven aan de afspraak in het 
Klimaatakkoord. Het is zaak nu in te zetten op een versnelling van 
lokale beleids- en projectontwikkeling door daar vanuit de regionale 
samenwerking ruimte aan te geven. Beschikbare informatie, 
inzichten, geïnventariseerde randvoorwaarden, mogelijkheden en 

beperkingen en vastgestelde zoekgebieden in de RES 1.0 vormen 

hiervoor het startpunt, tegelijkertijd kan lokaal gekeken worden naar 
meer en/of andere mogelijkheden gekeken worden. Lokale 
bestuurders bepalen nu eerst zelf de lokale (in)richting. Op basis van 
een concrete uitwerking van de lokale ambitie en opgave en 
zorgvuldige participatie, leidt dat mogelijk tot meer eigenaarschap, 
beweging en realisme op het onderdeel DOE. 

Belang 
gemeente/HLT/Bollenstreek 

Voorstel tot uitwerken bottom-up proces met aandacht voor sub-
regionale samenwerking. 

Zijn er financiële gevolgen 
voor de gemeenten? 
Zo ja welke? 
(Stem af met de financiële 
domeinadviseur) 

Nee niet direct. 
Indirect wel, denk aan uitwerken zoekgebieden, mogelijk actualiseren 
LES. 

Opmerkingen - De eigen verantwoordelijkheid van gemeenten moet duidelijk 
naar voren komen in de nieuwe bestuurlijke opdracht. 

- Het is belangrijk de sub-regionale samenwerking een plek krijgt. 

- De rol van RES organisatie moet helder zijn. 
- De wijze van samenwerken met alle stakeholders is een 

belangrijk thema dat goed moet worden uitgewerkt. 
- Er moet wel iets gezegd worden over het huidige bod en hoe we 

daar mee omgaan richting RES 2.0. 
- Kritische noot op het document, ik vind het persoonlijk een lastig 

te lezen stuk. Het is voor mij niet gelijk duidelijk welk verhaal 
hier naar voren komt.  

Advies Instemmen 
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Agendapuntnr. 07 
Stand van zaken 
Ondersteuningsprogramma en 

financiële stand van zaken 

Contactpersoon: Marijke Waterreus 

Essentie voorstel Het is goed om even stil te staan bij de financiële stand van zaken 
RES. Deze notitie geeft daar inzicht in en doet ook een voorstel voor 
de financiële bijdrage voor 2023. 

Op 22 december 2021 is door het PHO+ het 
Ondersteuningsprogramma RES vastgesteld voor 2022-2023. Dit zag 
toe op de activiteiten in het kader van de RES-samenwerking in de 

periode tot medio 2023, inclusief de ondersteuning door de RES-
ondersteuningsorganisatie. Bijbehorende dekking bestaat uit (a) 
middelen vanuit het rijksbudget RES (b) de gemeentelijke en 
provinciale bijdrage. Als onderdeel hiervan is de gemeentelijke 
bijdrage oor 2022 bij elke partij gereserveerd om desgewenst in 
onderling overleg in te zetten. Na 9 maanden (ijkpunt 1 oktober 

2022) is de balans opgemaakt. Nog niet alle activiteiten uit het 

Ondersteuningsprogramma zijn uitgevoerd of uitgewerkt. Dat lijkt 
vooral te maken met de verkiezingen in het voorjaar van 2022 die bij 
veel gemeenten hebben geleid tot een rem op de implementatie en 
minder uitvoeringskracht. Dat is met name het geval bij het 
onderdeel DOE (Duurzame Opwek Elektriciteit), maar ook zichtbaar 
bij andere uitvoeringslijnen. Dit leidt eind dit jaar waarschijnlijk tot 
een onderuitputting van meer dan 1,5 ton op het 

Ondersteuningsprogramma, dat loopt tot en met medio 2023. 
Momenteel verkennen we ambtelijk op welke wijze er aan de 

regionale energietransitie een extra impuls gegeven kan worden. 
Gedacht wordt aan coördinatie en stimuleren van het OER traject 
(Opwek van Energie op Rijksgronden), extra inzet op DOE, op het 
stimuleren van Zon op grote daken (Tour de Soleil) en meer inzet op 
communicatie en participatie. Er volgt nog een concreet  voorstel 
voor een update van het Ondersteuningsprogramma RES (2023) 

begin komend jaar. Dat zal vooral gericht zijn op versnelling van de 
realisatie van de regionale doelstellingen zoals verwoord in de RES. 

Gemeentelijke bijdrage vanuit gemeenten en rijksbijdrage voor 2023 

Op basis van het Regionale Energieakkoord 2017 is er afgesproken 
dat alle 13 gemeenten en de provincie jaarlijks (structureel) een 
financiële bijdrage leveren aan uitwerking en uitvoering van het 
energieakkoord. De bijdrage is gebaseerd op de het aantal inwoners 
van de gemeente. Dit is gecontinueerd toen het energieakkoord 
omgezet werd naar een RES. Naast deze lokale bijdrage werd er 

vanaf dat moment aan elke RES ook een jaarlijkse rijksbijdrage 
gekoppeld. Voor 2023 hebben we onlangs een brief van het NP RES 
ontvangen (zie bijlage), waarin aan staat gegeven dat de 
rijksbijdrage voor 2023 pas na de meicirculaire wordt uitgekeerd. 
Voor dit jaar is een gemeentelijke bijdrage niet nodig voor uitvoering 
van het Ondersteuningsprogramma. Deze bijdrage kan dit jaar goed 
in worden gezet om de lokale energieplannen verder vorm te geven. 

Voor 2023 is een lokale bijdrage, naast de rijksbijdrage, wel 
noodzakelijk om het Ondersteuningsprogramma te financieren. 

Beslispunten: Instemmen met het voorstel om dit jaar geen bijdrage 
te vragen van de RES partners en in het volgende PHO+ een voorstel 
te doen voor het Ondersteuningsprogramma RES 2023. Dit voorstel 
zal gedekt moeten worden uit de rijksbijdrage RES en de 
gemeentelijke bijdragen. 
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Belang 

gemeente/HLT/Bollenstreek 

Update financiële stand van zaken 

Zijn er financiële gevolgen 

voor de gemeenten? 
Zo ja welke? 
(Stem af met de financiële 
domeinadviseur) 

Er blijft geld over voor 2022. 

Voor 2023 wordt er rekening gehouden met de eerder gemaakte 
afspraak om jaarlijks een bijdrage te doen aan de uitvoering van de 
RES 

Opmerkingen Goed voorstel, er moet geen geld gevraagd als daar niet direct een 

bestemming voor is. Ambtelijk heb ik me hier duidelijk over 
uitgesproken (geen spaarpotje creëren).  Werken aan een 
ondersteuningsprogramma voor 2023 en op basis daarvan de 
bijdrage voor 2023 vaststellen.  

Advies Instemmen 
 

 
 


